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Ingen har väl kunnat undgå att det
doftat illa om några av ATG:s interna-
tionella avtal. Vd Hasse Skarplöth har

gjort sitt för att vädra ur den allra värsta
stanken, men med jämna mellanrum
 dyker det upp nya odörer kring gamla
avtal. 

Det ryktas om rejkback, utländska
spelbolag som samarbetar för att kom-
ma runt ATG:s regelverk och svenska
spelare som flyr landet – åtminstone när
de ska lämna in sina kuponger. 

Jan ”Hatten” Helander har under flera
års tid jagat spelbolagen med blås -
lampa. Dels genom sin blogg gamblers -
vardag.se, dels på twitter under
 @hattenhelander.

Han använder tangentbordet som
fogsvans och är inte sen att kapa spel -
bolagen längs fotknölarna. Oftast välun-
derbyggt. Ibland något bittert. Och
stundtals kan det faktiskt uppfattas som
en gnutta hatiskt.

– Hatisk är jag aldrig! Jag är aldrig ute
efter person, utan det är hästsportens
bästa jag vill. Jag är uppvuxen med
hästsporten och känner så många aktiva
att jag tycker det är bedrövligt att den
ska förstöras av kortsiktiga omsättnings-
mål, säger Jan Helander.

”Hatten” har levt på spel i hela sitt
 vuxna liv. Mellan 2000 och 2008 på
 poker. Före och efter de åren på sport-
och hästspel.

De senaste styvt 15 åren framgångs-
rikt.

– Men emellanåt måste man ta ett
”vanligt” jobb. Dels när det går dåligt,

dels för att visa för skatteverket att man
haft någon inkomst.

Senast han ”knegade” var 2011 då han
stod i en spelbutik som biträde i ett
 halvår.

När han inte jagar nya vinnare eller fel-
aktigt satta odds ägnar han tid åt att
syna de tunga spelbolagen, däribland
ATG.

Och det är framförallt ATG:s interna-
tionella partners som är i Helanders
skottlinje.

– Hela grunden till omsättnings-
minskningen hos ATG ligger i utlands -
avtalen. De inhemska spelarna har
 förlorat för mycket pengar. ”Utlands -
affe” har dränerat dem, säger ”Hatten”.

”Utlandsaffe” är ett skällsord. Det
handlar om utländska partners, vilka
”Hatten” rättare sagt hävdar är svenska
spelare som omsätter hos utländska
partners till ATG. Där de också får rejk-
backs, det vill säga några procent till -
baka på insatsen.

– Jag vet vilka som startade upp det
här och varför de drog utomlands. Jag
ser egentligen inget fel i det, de använ-
der sig av de möjligheter som ges och
det är inget olagligt. Det som är olagligt
är möjligtvis mot tredje person – samt
att staten blir lidande. Uppenbart miss-
gynnar det såväl sporten som staten. Jag
skulle gissa att staten missat en halv mil-
jard i skatteintäkter under en tioårs -
period, säger Helander.
! Men om det är så lukrativt, varför
har inte du anslutit?

– Dels är jag korkad, dels klarar jag
inte av att leva på den skuggsidan. 

Han har under flera år påtalat proble-
met med ATG:s utlandsavtal.

– Det var inte officiellt när jag började
skriva om utlandsavtalen. Jag skulle tro
att jag har mellan 75-90 procent rätt i
mina beräkningar. Siffrorna är ju ATG:s,
som jag tagit i officella redovisningar,
men slutledningarna är mina egna.

Ett av bolagen som Helander verkligen
jagat det senaste halvåret är PariBet. Ett
amerikanskt bolag som förra veckan
stängdes av från ”poolspel” av ATG, efter
att det visat sig att bolaget inte är
 ”publikt”. 

– Enligt uppgifter från ATG har PariBet
vunnit 70-80 miljoner på storvinster. Det
får mig att misstänka att de dragit in en
halv miljard på ett halvår. Sådant lämnar
för mycket utrymme för att det här ska
vara roligt. Paribets upplägg är så
 horribelt smutsigt. De har inga kunder
som kan spela hos dem!

ATG:s vd Hasse Skarplöth har sagt upp
och skrivit om flera utländska avtal.
 Senast i raden var de nordiska.

INTERVJU

”Jag skulle gissa att 
staten missat en halv
miljard i skatteintäkter”

Blåslampan 
på nätet

STOCKHOLM. Några samlar på frimärken.
Andra seglar. 
Jan ”Hatten” Helander ägnar en del av sin fritid att jaga 

obekväma sanningar om spelbolag. Och han delar gärna 
med sig av erfarenheterna.
Text OLA LERNÅ  Foto MARIA HOLMÉN


